

Аннотация

Социализация личности в трансформационном обществе на примере Республики Беларусь / Анастасия Александровна Уманова; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. Е.А. Кечина.

Ключевые слова: личность, социализация личности, социализация молодёжи, трансформация, трансформационное общество, перемены, социальная адаптация, формирование ценностей.

Целью дипломной работы является изучение особенностей социализации личности в трансформационном обществе. Объектом исследования дипломной работы явился процесс социализации личности. Предметом выступают особенности социализации молодежи в период социально-трансформационных изменений постсоветского общества.

В данной работе рассмотрена социализация, как непрерывный процесс становления личности, усвоения ею требований общества, приобретения социально значимых характеристик сознания и поведения, которые формируют взаимоотношения между гражданином и обществом.

Результатом дипломной работы является анализ проблемы социализации молодежи в Республике Беларусь, который показывает, что в переходном обществе она носит весьма неоднозначный характер.

Значимость работы заключается в том, что в ней рассматривается такая проблема социологии, как социализация личности в трансформационном обществе.

Annotation

Socialization of a person in a transformational society by the example of the Republic of Belarus / Anastasiya Umanova; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; Sci. Hands. Kecina E.A.

Key words: personality, socialization of the individual, socialization of the youth, transformational society, transformation, changes, social adaptation, formation of values.

The purpose of the thesis is to study the characteristics of the socialization of the individual in a transformational society. The object of research of the thesis work was the process of socialization of the individual. The subject is the features of the socialization of young people in the period of socio-transformational changes in the post-Soviet society.

In this paper, socialization is considered as a continuous process of the emergence of the individual, the assimilation of the requirements of society by society, the acquisition of socially significant characteristics of consciousness and behavior that shape the relationship between a citizen and society.

The result of the thesis is an analysis of the problem of the socialization of youth in the Republic of Belarus, which shows that in a transitional society it is very ambiguous.

The significance of the work lies in the fact that it addresses such a sociology problem as the socialization of the individual in a transformational society.